
 

 

Korzika 2015  

330 km, 7 prepichnutých duší 

22.9. - 4.10. 

 

 

 

 

 



 

 

Začiatkom mesiaca október roku Pána 2015 som sa po dvoch týždňoch vrátila k mojim 5 

podareným spolubývajúcim na byt z jedného z najúžasnejších tripov  v mojom živote. Vraj, či 

sa nepôjdem pobicyklovať. A ja že hej. A bolo. Tak sa naša posádka v počte kusov 2, so 

zastúpením oboch pohlaví, vydala na cestu neznámu, za dobrodružstvom. Stačilo zohnať 

bicykel (diky Ani), brašny, tú kovovú konštrukciu čo ich drží (diky Jeník), prilbu (diky Klari), 

mapu tohto ostrova plného bodliakov (neskôr bude všetko jasnejšie), foťák (dik Luc) a 

pobaliť všetko od hrnčeka, cez ponožky a šitie až po Indulonu a kartičku poistenca (dik 

všetkým ostatným) do školského ruksaku. Za celý tento vý/ú-let najviac ďakujem Jeníkovi, 

bez ktorého by som ani do Rokycan nedošla. Cestu sme naplánovali, potrebné vybavili, 

(niektorí) nespravili skúšku z biochémie, blízkych vybozkávali, zamávali a vyrazili. 

Jednoduché. Ďalej som už len zapisovala a zapisovala do zápisníka s potlačou známeho 

výrobcu pudingov a iných dobrotiek podobného charakteru. Toť (takmer neupravený) 

výsledok:  

 

21.9.2015 Pondelok 

No to sa môže stať len mne. Ráno nespraviť skúšku a tak nestihnúť vlak, lebo šak jasné, že 

aj keď som bola pobalená už deň pred odchodom, zabudla som PENIAZE na byte (hej, dá sa 

to). Zachránil ma ďalší, skoro priamy vlak smer DOBŘÍŠ, kde býva v malej chalúpke Honza, 

ktorý to má všetko na svedomí. A tak sedím vo vlaku a spomínam na cestu spred 15 minút, 

ktorú som strávila v jednom kupé s 18-násť ročnou lesbičkou, neštudujúcou kvôli strachu zo 

šikany pre výzor a orientáciu, hľadajúcou prácu, no zatiaľ živenú mamou. Nestihla vystúpiť 

a tak sa povozila do Prahy. Ukázala mi 2 fotky a uistila ma, že jej orientácia, že to nie je 

nákazlivé. Našťastie. Inak celkom nevinne vyzerajúce utiahnuté emo-dievča počúvajúce 

metal. Asi začnem písať memoáre z vlaku po tých mojich skúsenostiach. 

To som ešte opisovala každú kravinu. Veľa toho nebolo a vzrušená som bola aj z 20 

minútového čakania na vlak. 

 

23.9.2015 Streda 

Píšem až ďalší deň ráno, lebo 

včera sa to nedalo. Z Dobříše sme 

vyrazili okolo polnoci. GPS frčalo, 

jak malo (vďaka p. Černému), 

skontrolovali sme, či máme oba 

bicykle (viackrát) a mohlo sa ísť. 

12 hodín cesty v aute. Čo dodať? 

Nič. Proste cesta. Jediné, čo by 

možno stálo za zmienku je, že 

moje nekonečné vyberanie 

a napaľovanie hudby na CD 

s mojimi super mega 

schopnosťami to spraviť, stálo tak 

za trd baraní, lebo samochod, 

v ktorom sme sa presúvali nemal 

tú vymoženosť prehrať aj 

Srdcom (vždy) východniar. 



 

neoriginálne verzie pesničiek. Škoda. Takže nasledovalo 17 hodín punku v rôznych jazykoch. 

Odvtedy zbožňujem Eddie-ho Vedder-a – jediné CD môjmu uchu lahodiace. A nech 

neklamem, tak bolo počuť aj moju jedinú originálku - Pocta Jarovi Filipovi. 

Predpoklad: „Spoko, máme čas, chceme tam byť o 17-tej“. Realita: dorazili sme asi 

o 17:14 do Livorna (ITA), kým sme našli to správne parkovisko, bolo čosi po pol. Pol hodiny 

na zloženie bicyklov, o ktorých som ešte vtedy vedela asi toľko ako o kvantovej fyzike, 

zbalenie, prebalenie a dobalenie všetkého možného aj nemožného a presun k trajektu. 

Podobne ako pri lietaní aj pri presúvaní sa po vode tam treba byť 60 minút pred odchodom. 

V poslednej minúte sme stihli dobeh...... Ale ho*no! Udychčaní sme dobehli k asi už tretiemu 

trajektu dúfajúc jak Čenkovej deti o lepšej budúcnosti, že je to ten náš, a že nás vezmú. 

Zobrali. Moja prvá cesta trajektom (až 4 neuveriteľné hodiny) bola neskutočná šupa 

s výhľadom na západ slnka, potom už len veľa vetra a pokus o spánok.  

Aha Baruš, konečne som aj ja bola v Mníchove. 



 

 

  



 

 

Po „vylodení“ nečakajte nič svetoborné. Šak sme boli unavení, nevyspatí, smradľaví 

(vtedy sme netušili, čo je to skutočný smrad, tak sme si to mysleli, teda aspoň ja), tak sme len 

rýchlo našli miesto na spanie (rozumej zanedbaný pľac pri ceste za kriakmi) a zalomili.  

V nočnej Bastii (FRA). 



 

 

Keď sa ráno zobudíte a prvé, čo vidíte, je vychádzajúce slnko nad morom... ŠUPA.   

 

Trocha sme pospali, dojedli kura ešte z domu nabalené, prebalili a „umyli sa“. Teraz tu 

sedím na kameni a je mi dobre. Počúvam fetlého Honzu (zo Saridonu - lieku na všetko) .... 

fakt pecka na ranné pobavenie. Čakám kedy dobalí (troška mu to teraz dlhšie trvá) a uvidíme, 

čo dnešok prinesie. Počasie zatiaľ drží jak má, nikde sa neponáhľame, času dosť ....  

Sme si mysleli, lebo sme netušili, čo nás čaká. Kto sa dočítal až tu, tak buď to píšem dobre 

alebo nie, a len dúfate, že to bude mať aj pointu alebo aspoň dajaký efekt stojacich chlpov na 

niektorých partiách tela. V každom prípade ďakujem.     

 

24.9.2015 Štvrtok  

Ďalší večer, ďalšie víno, ďalší ranný bolehlav, ďalší Saridon (nerobím reklamu), ďalšie 

vypnutie mužskej časti našej posádky. Tak sedím na zemi a je mi dobre. Včera to bola smrť. 

Nečakali sme, že už hneď z Bastie to bude samý kopec. Prešli sme (s ťažkou biedou) asi 13 

km. Od 15:00 do cca 19:30-20:00, s viacerými prestávkami. Hej, úbohé, viem. Uvidíme ako 

to pôjde ďalej.  

 

 

 

Akurát tu ten východ nevidno, šak ho nebudem fotiť, ale radšej kukať naňho. Ale bol tam, treba 

veriť. 



 

  

 

Nad Bastiou. 

Boli sme udivení, že aj napriek tomu, že je Korzika ostrov, bol skoro v každej dedinke 

pamätník padlým v 2. Sv. vojne, ktorá fakt zasiahla skoro všade. 



 

Zase sme sa usadili len tak vedľa cesty. Parádny flek bez vetra, ktorý je, vymrdanec, inak 

všade. Ľahli sme, sčapali vinčisko a pivo (Krőnenbourg – MŇAM) a zaspali. Čakali sme 

pokoj, prišla búrka. Potom ďalšia. A tak ešte jedna. No proste nás zlialo jak siroty, 

chvalabohu za celtu. Teraz „sušíme“ (rozumej povešanie vecí po kriakoch a čakanie, kým 

dobrovoľne vyschnú). Dnes chceme ťahať kilometre a splašiť miesto na aspoň akú–takú 

osobnú hygienu. Challenge accepted.  

 
„Sušenie“. 

Sľubná vidina pokojnej noci. 



 

 

25.9.2015 Piatok 

Tak. Vraj sme chceli ťahať kilometre, či čo... NEVYŠLO. Prešli sme asi tak 14 a sme 

niekde za Olmetou (Muratom... asi). Včera sme došli kúsok za Bastiu. Dalo to dosť zabrať. 

Samé stúpanie. Prišli aj prvé obavy, či to stihneme, tak máme záložný (nechcený) plán: 

z Calvi vlakom. Tak uvidíme. Dnes je dosť horúco, aspoň sme konečne vstali o niečo skôr 

a dnes už bez Samuraja (moja skomolenina názvu toho vraj zázračného lieku - Saridonu). 

Nakoniec sme v takej zaprdenej dedinke našli obchod (alebo skôr on nás), dokúpili zásoby (2 

vína), potom mi sfúklo koleso, ale do cieľa sme ešte nejaké tie stovky metrov dokopali.   

Hlavne nenápadne.  Údajne za postavenie stanu alebo lebedenie vo voľnej 

prírode tu medailu nedostanete. Čo už. 

S tekutou inšpiráciou sa píše lepšie... 



 

Opäť len tak v kriakoch pri ceste. Jeníkovi pichlo koleso včera, tiež zadné. Samozrejme, to 

„lepšie“ sa meniace. Upokojujeme sa myšlienkou, že je to len z opotrebovania, lebo viac 

náhradných nemáme. Spalo sa našťastie super, mäkko, to je základ. Čo mi asi najviac vadí je 

5 hrozne otravných štípancov. To je, čo? Keď je toto môj najväčší problém.  

Včera mi napadlo, že nepíšem nič o krajine...  

Ťažko popisovať niečo tak úžasné a koniec koncov, ani tých pár záberov nevystihne ten 

pocit, ale tak aspoň na priblíženie. Mne pripomína veľmi Taliansko, neviem prečo, keď patrí 

k Francúzsku, kde som nikdy predtým nebola dlhšiu dobu. More je super, niekedy ho vidno aj 

z vnútrozemia, inak samé kopce (preto tá naša rýchlosť), ale vyzerá to ozaj ako z obrázku. Už 

nestretávame toľko ľudí a fakt platí, že čím ďalej od civilizácie, tým lepšie. Toľko môj chabý 

pokus o opis krajiny, radšej treba kuknúť dokumentáciu na lepšie posúdenie:  

 

 

 

 

 

 

 

 

Sušenie, opravovanie, balenie.  



 

 



 

Vodu sme nabrali našťastie včera z nejakého zdroja pri ceste, dúfajúc, že absencia nálepky 

s preškrtnutým kohútikom a pohárom značí, že je jednoznačne pitná a neexistuje dôvod, prečo 

by sme mali mať obavy ohľadom jej kvality a zdravotnej nezávadnosti.  Tak jej máme dosť. 

Inak, najväčšia pecka bola včerajšia večera. Bageta s nutelou, čaj, víno spolu s fakt 

úžasným kozím syrom. Niet čo dodať. Snáď na nejaký ten kúsok syra natrafíme cestou domov 

a prinesieme niečo na okazaciu. Bol aj dnes na raňajky. Chceli sme kúpiť aj melón, ale začína 

sa nám stávať, že niektoré veci proste nespravíme, aj keď chceme. Nevysvetliteľný jav.  

Aha Enti... 



 

Hej... pozn. autora: ťažko natrafíte na anglicky hovoriaceho obyvateľa, akurát jeden starší 

pán si to celkom speak-oval. Ruko-nohovsky sa ale zatiaľ vždy všade dorozumiete. Ideme 

skúsiť, čo dneska dáme. Chceli by sme zaexperimentovať a okúpať sa... Uvidíme.  

To boli ešte dni, kedy sme sa zabehávali, resp. zabicyklovávali, hľadali systém skoro vo 

všetkom, podstupovali rýchlokurz balenia na nosiče systémom pokus – omyl, užívali si 

výhľady nič netušiac, čo bude ďalej. A tak to, podľa mňa, má byť.   

 

26.9.2015 Sobota 



 

Konečne. Podarilo sa nám to trochu potiahnuť. Strašne dlho (okolo Lenta, ešte trochu skôr) 

sme klesali... Taký zjazd, fu ... to, čo sme za 2 dni vyšľapali sme teraz zliezli za neviem... 

hodinku? Dostali sme sa na upravenú cestu (v mape červená), to sa šlo. Zas sme čosi kúpili, 

poslali pohľadnice a plní nadšenia a radosti z cesty sme šľapali ďalej. Išlo to super... Až kým 

(áno, teraz to príde) vo Francarde neprdla Jeníkovi duša a bolo po nadšení z rýchleho postupu. 

Tentokrát ale predná (priebežné skóre T:1, J:2). Odstavili  sme pri parkovisku a začali meniť. 

Našli defekt na starej, opravili, zapravili a zrazu, nesedí. Tak druhá. Nájsť dieru (2 dierky pre 

istotu), zaplátať, zapraviť, nafúknuť. Znie to jednoducho, ale trvalo to do zotmenia. Na 

parkovisko medzitým prišli takí chalani a začali hrať petang. Strašne sa mi to páčilo 

a nebudem zapierať, že opravovanie defektu mi v tom momente už neprišlo až také 

zaujímavé. Tak sme im zamávali a tmou sa pobrali ďalej hľadať miesto, kde by sme zložili 

našich pár švestek. Našli sme. Unavení sme akurát napchali žalúdky slaninou a pivom 

a zaspali.  

Ráno. Ráno, no... bolo veselo. Keď sa prebudíte na výstrel, celkom haluz, čo vám poviem. 

Zridlo mi. (Pozn. dlho som rozmýšľala ako to preformulovať tak, aby to vystihlo to, čo mi 

behalo hlavou a zároveň to bolo zrozumiteľné pre všetkých obyvateľov aspoň nášho štátu, ale 

nakoniec vyhrala verzia, že to tu nechám tak, ako mi myšlienky išli a huba narástla. 

Vysvetlenie: ridke = riedke, zridlo mi = zriedlo mi☺. A to to, čo má byť za fyziologických 

podmienok VŽDY husté. Pamätajte, bude to aj ďalej.) Alebo keď sa na vás rúti kamión 

(nakoniec to bol našťastie len vlak idúci vedľa po koľajniciach, ale aspoň to znelo drsne a na 

pár sekúnd som sa v tom okamihu fakt zľakla). Ďalší milý zvuk bol hlas tunajšieho pastiera. 

Nie, nezobudil nás korzickou ľudovou slúžiacou na zaháňanie hore grúňom. Oni tu po 

ovciach a kozách proste kričia, škriekajú, neviem, ako to presnejšie opísať. Spalo sa inak 

celkom tvrdo, bolia z toho boky, z bicykla riť, ale dá sa to. Tak opäť nasledoval rýchlokurz 

balenia a pome. Pár km ďalej sme naďabili na miesto, ktoré sa presne hodilo na podávanie 

raňajok, a tak sem to hneď využili. Označkujeme to tu a nechávame za sebou už len smrad. 

Verím, že dnes už fakt dôjdeme k tomu v*drbanému jazeru a okúpeme sa, lebo čo je veľa, to 

je dosť. Vyzerá to na rovinku, tak uvidíme.  

Inak: Smerovka na Korzike celkom cudzí pojem, ale do zákruty, kde je úzka cesta trúbia, 

zase sú féroví. 

Inak²: Je cítiť, že už nie sme v horách. Je teplejšie a aj tie otravné mušiská sú už všade. 

A pozor! Jeníka už aj komár poštípal. Teda niežeby mňa nie.  

Jáj, ešte som zabudla. Jak sme išli ten zjazd, tak tentokrát pre zmenu mi z nosiča vyhodilo 

2 skrutky a nemohla som sa s bicyklom nikde pohnúť, ale nakoniec všetko v poriadku... 

OPRAVENÉ 

Inak³: Tie výstrely, čo sme počuli ráno... keď sme išli ďalej zistili sme, že to boli poľovníci 

a na zemi ležala mŕtva divá sviňa. Dobre, že nie my.    



 

Pár ďalších fotiek z tohto dňa:  

 



 

  

 

 

„Né, nechoď tudy, tam vidím most...“ 



 

27.9.2015 Nedeľa 

Párky neboli (ako je u nás zvykom v nedele), bolo aspoň Chorizo (super chilli klobása). 

Včera to bola klasika. Vyrazili sme a brázdili korzické cesty pozdĺž údolia medzi horami, kde 

sme stretli takých milých dôchodcov z Quebecu, tak sme sa pristavili na kus reči. Vraj kedysi 

tiež bicyklovali a napriek tomu, že sú z Kanady, nerozumejú im tu. Na rozlúčku mi ten pán 

pobozkal ruku. No viete si asi predstaviť, čo to so mnou neumytou, smradľavou a spotenou, 

skoro týždeň odstrčenou od civilizácie, spravilo. Taká som z toho bola mimo. Ale nie. Fakt to 

poteší pokecať s niekým cudzím.  



 

 

Po pár chvíľach na našich dvojkolesových „koňoch“, už asi tušíš... nám spadla podkova. 

Pichla duša (T:1, J:3). Zistili sme, že je to kvôli tŕňom z krov, cez ktoré sme sa každý večer 

trepali k nejakému nocľažnému miestu. Dobré zistenie po 6 dňoch.  



 

 

Zastavili sme sa v obchode v Calacucci. Jeník mi dokonca kúpil aj ovocie. Dlho spomínané 

jazero sme samozrejme minuli, lebo viedla k nemu zachádzka, ktorú sme si nemohli dovoliť 

na našej all exclusive ceste. Tak sme sa KONEČNE okúpali v takej horskej rieke... trochu 

teplá na môj vkus (17º môjho odhadu), ale dalo sa. Po takom čase byť celý umytý... 

Neskutočné, slovami nepopísateľné.  



 

Ale čo nasledovalo potom. Jeník našiel fakt skvelý flek. Také malé údolie, či čo. Veľa 

pekných skál naokolo ale zároveň mäkko. Jenda bol vo vytržení. Vyzerá to tu ako 

v Amerických lesoch (ktoré poznám len z obrázkov), presne tak. Zatiaľ najkrajšie miesto, kde 

sme spali. A tak prišla večera. Bageta, kozí syr a tá klobása. Básnik by o nej napísal určite  

veľkú, velikánsku básnickú zbierku – ak nie dve. Ráno boli len 3 výstrely, tak to šlo. Po 2 

fľašiach vína sa nám spalo jak v bavlnke a dnes vyrážame už o 10:00 ZULU. Lepšíme sa, tak 

uvidíme. Ja už som plánovať prestala, Jenda lozí jak koza turisticzna a pomaly sa učí šarišsky. 

Aj som si včera oprala, celkom to stihlo vyschnúť, takže spokojnosť veľká, preveliká. 

Uvidíme.  

 

K tomu praniu. Najväčšia chobotina sveta. Síce to stihlo troška vyschnúť, ale nie úplne 

a navyše ani nemalo kde najbližšiu dobu. Tak som to v bágli so sebou vláčila ďalej a viete si 

predstaviť, akú arómu to stihlo nachytať. Nevadí. Nejako sa to spravilo a keďže viackrát sa 

nám okúpať nepodarilo, tak pri konci by ani Sherlock nerozoznal, čo bol smrad zatuchnutých 

vecí a čo ja.  

 

28.9.2015 Pondelok  

Včera sme sa dostali na vrchol nejakej hory či čo a potom ja neviem. Subjektívnych 7 

rokov sme išli dole. Taký zjazd...   

 

Objavené údolie, v pozadí „Americké“  hory a lesy. Dobrú noc. 



 

 

 

 

Cestou hore. 

Cestou hore.  



 

 

 

 

 

Pipin kôň. 

Cestou dole.  

 



 

 

V nedeľu sú obchody zatvorené, tak sme stihli aspoň v Porte 2 bagety v stánku. Počas 

zjazdu, to boli výhľady. Fakt husia koža málo. Spoza vŕškov kopcov sa valili mraky a hrmelo. 

Poviem vám... zridlo mi. Našťastie z toho bol len mierny krátky dážď.  

„To ide od nás?  Ide to od nás. Že to ide od nás.“ 

 „Zdá se mi, že ne.“ 

 „Sakra.“  



 

Začala som cítiť, že sme pri mori, aj sa oteplilo. Posledná zákruta a uvidíme more. Už vidíš 

jak tam idú autá a miznú, blížiš sa, tešíš sa na to, ako ťa ovalí morský vzduch a nebudeš sa 

vedieť vynadívať na tú krásu zapadajúceho slnka... no takých zákrut bolo ešte minimálne 20.  

 
    Klamlivé zákruty ale aj neskutočné divadlo pre oči.  



 

Ale nakoniec sme sa dočkali.  
More... 

 

 



 

Večer sme to celkom potiahli, našli miesto ešte pred zotmením, najedli sa a zalomili 

(prvýkrát bez ‰). Táto noc sa mi páčila asi najviac. Keďže sme pri mori, bolo teplo a šli sme 

spať skôr, unavení. V noci, keď som sa prebudila, videla som to najkrajšie nebo na zemi. Až 

vtedy som pochopila, čo je to svetelné znečistenie a ani na tom najtmavšom mieste u nás by to 

nevyzeralo tak čisto a jasno ako tu. Navyše, túto noc bol mesiac krvavý (nejaký astronomický 

jav a fakt bol červený). Je nádej, že ak by sme kopli do vrtule, môžeme to do tej Bastie 

stihnúť. Uvidíme. 

Hej a napadli nás divé svine. Alebo ako sa Jeník s čunkami rozkamarátil. Vysvetlím. 

Keď sme šľapali do spomínaného kopca, odstavili sme to pri takých lavičkách v lese na pivo 

a telefonát domov, že existujeme. Nuž i prikmotrili sa k nám také milé malé divé čunky. Jéj. 

Fakt boli zlaté a zrejme už dosť zvyknuté na ľudských dvojnožcov. Tak sme sa s nimi 

vyfotili, vyškrabkali ich do sýtosti a pobrali sa ďalej.  



 

 

Vyšli sme na vrch onoho inkriminovaného kopca i zbadali sme ideálne miesto na 

stolovanie. Doslova. Prvýkrát sa nám naskytla možnosť jesť pri stole.  

 

Tak sme začali vybaľovať, a samozrejme, aj tu sa čunky objavili tak rýchlo, že by človek 

aj začal pochybovať, či to nie sú pumy v telách diviakov. Jeden odvážlivec z nich vyskočil na 

plošinku, na ktorej boli stoly, potom na lavičku a tak aj na stôl, čo už bol celkom punk. 

Najväčší kamaráti.  



 

Rýchlo sme všetko zhrabli, ale tá sviňa sviňa si to všimla a troška sa zaprela prednými labami 

o mňa, nech na jedlo lepšie dotiahne. Po malom zlyhaní komunikácie – myslela som si, že 

povel „Jdi pryč!“ bol adresovaný svini, nie mne – sme museli obetovať otvorenú konzervu 

tuniaka a naše stolovanie skončilo opäť na skale. Pri odchode sme ešte boli svedkami toho, 

ako jedna zo stáda napadala iných turistov, ktorí ju najprv považovali za roztomilého 

miláčika. Keď im ale vliezla do kufra auta a šprintovala po parkovisku s vestou v papuli, asi 

sa s ňou tiež rozkamarátili. Toť náš pokus o kultivované jedenie.  

 

Koniec lásky -  obed na skale.   



 

29.9.2015 Utorok 

Píšem (ako skoro vždy) ráno, keď je na to najviac času a celý deň je pred nami. Začiatok 

včerajška bol super, lebo sa šlo ľahko a rýchlo. Až podozrivo.  

 

Obišli sme Scandolu a s ťažkým srdcom pre tento  nesplnený cieľ šľapali ďalej. 

 

 To, že mi prdla duša už asi ani netreba spomínať. Naša takmer každodenná, skoro až 

povinnosť, splnená (T:2, J:3). Rýchlovýmena a ide sa ďalej. Obchod (ten 1 čo sme stretli) bol 

zavretý. Aspoň vodu sme stihli nabrať. 

 

 

 

Kuchyňa, kúpeľňa, spálňa, proste všetkov v jednom. Neskutočný výhľad grátis. 

Z 3 dní na Scandole (červený polostrov v pozadí) len asi 3 hodiny popri nej. 



 

 

 Došli sme za Galeriu a rozhodli sa ísť síce dlhšou cestou (o 5 km), ale popri pobreží. Šak 

bude haluz. No, bola. Bez hocijakého jedla sme šli asi 20-30 km a nemali sme ani páry, kde sa 

nachádzame. Bolo tam fakt pekne, ale keby sa niekedy niekto dostal k záznamom z mojej 

hlavy, tak by to bolo z tohto úseku len dlhé pípanie zakrývajúce nadávky. Potom som sa ale 

pozrela okolo seba a pípanie nahradil pokoj a úsmev na tvári.  

Pustatina  a hory hneď pri sebe. 



 

 

Síce neskutočná cesta popri mori...  

... ale kde do psej matere sme?  



 

 

Nakoniec sme teda došli až do Calvi, s čím sme nerátali. Nakúpili, našli luxusné miesto 

a zožrali (tu si to kontext vyžaduje) kura. Dobití jak šľapky po záťahu (tak si to aspoň 

predstavujem, niežeby som vedela) sme zachrápali. Niektorí doslova. Menovať nebudem. 

Happy end. 

 

 Hovno. V noci pršalo. Oprava. Celú noc pršalo. Keďže sme spali vo vilovej štvrti, tak sme 

to len všetko ráno nabalili do báglov, dali pár filozofických úvah typu: „toto je punk“, 

„výzva“, „prekonávanie samého seba“ a tak. Teraz to znie ako neskutočné klišé. Ale viete, 

Záchytný bod na mape. Ešte šťastie.  

Noc vo vilovej štvrti. Verte mi, tie vily boli naokolo, toto bol jediný „voľný“ 

pľac medzi nimi. Za tými kriakmi sme mali bývaníčko. 



 

v tej situácii celkom výstižné a na chabú obhajobu sme sa tak fakt cítili. A tak sme vypadli. 

Kúpili lacnú, ale vcelku chutnú nutelu a salámu z prasaťa (NA! Tie svine to majú za to). 

A teraz raňajkujeme na lavičke na pláži.  

 

Chceme dôjsť do St. Florent (73 km), aby sme mohli mať deň voľna. Zhruba toľko, čo 

včera. Bola to makačka. Tak uvidíme. Inak, dneska na raňajky len 2 pivá, ale je pravda, že to 

víno chýba.  

 

30.9.2015 Streda 

Raňajky opäť s milión korunovým výhľadom zadarmo. 

V hlavných úlohách... 



 

St. Florent nezdolaný. Zatiaľ. Došli sme kúsok za I´ll-Rosse (či ako sa to volá) a šľapalo sa 

celkom dobre. Každú chvíľu sme boli v nejakom meste. Presne to, čo sme si predtým mysleli, 

že nás pri pobreží stretne, bolo tu. Nevadí, furt lepšie ako s drôtom do oka (resp. 

autentickejšia verzia: furt ľepši jak z drutom do oka). Akurát je to raz hore, raz dole. Ale 

máme vodu a jedlo, takže nič hrozné. No a ešte ten vietor. Ten bol otrasný a dosť nás brzdil. 

Nakúpili sme v meste natešení ako dobre to ide, a že máme ešte cca 2 hodiny, aby sme to dali 

do hôr. Že dáme ešte pivo, lebo sme boli hladní. A predsa každý vie, že hlad je len prezlečený 

smäd. „Zelení“ nás ale donútili to nechať až na uličku za mestom. Nechceli sme na ulici 

zbytočne provokovať. Super. A teraz to príde. Jendovi pichla duša. Už ani neviem, jak na to 

reagovať. Zastavil sa pri nás taký zlatý nemecký pár tiež na bicykloch, či nechceme pomôcť. 

Tak sme pokecali, doopravovali a šli to skúsiť čo najďalej. 

  

 

Jeník opäť našiel úžasné miesto na skalách pri mori. Dokonca v skale, aby som bola 

presná. Teplo, sucho, „strecha“ nad hlavou. Idylka. Zaplátali sme  dieru a bolo. Takto sme na 

búrku ešte neboli pripravení ani raz. Neprišla. Ale večer stál za to. Zhodnotili sme, že takto to 

malo byť, a že je nakoniec super, že sme nedošli, kde sme chceli. Nevideli by sme totiž toto. 

Spánok ako v perinke. Zajtra (ako už tradične) uvidíme. Chcelo by to už ten St. Florent. 

Priebežný stav: T:2, J:4. 

 

 

 

„Podrž kola, dávej pozor a tvař se nenápadně!“ 



 

 

1.10.2015 Štvrtok 

Zobudiť sa a cez dieru v „jaskyni“ vidieť vlny narážajúce na útes, more a mesto v diaľke je 

neopísateľný pocit.  

Večer.  

Ráno. 



 

 

Ale späť na zem. Jendovi prdla duša. Hneď ráno. Nasratý ale nakoniec zistil, že to len 

ventil nebol poriadne dotiahnutý. Došla na nás kríza. Šľapalo sa zle, šlo to neskutočne 

pomaly, tak sme si radšej dali polhodinovú pauzu. Káva, melón, hrušky... ostal iba smrad. 

Hneď to bolo lepšie.  

Ani by som neverila, ako vie cesta zmeniť náladu. Keď sme prešli z hlavnej na vedľajšiu 

smerom do hôr, hneď sme s pesničkou na perách frčali s vetrom o preteky. Došli sme do 

sedla, odtiaľ už len dole. Hovno, hovno, zlatá rybka. Zase hore, ale šlo to.  

 

Krajina úžasná, tak sme prišli až pred St. Florent a zakotvili to medzi múrmi starého 

zrúteného domu. Celtu sme natiahli fakt o 5 minút 12. Začalo pršať.  

 

 

 

Náš (tentokrát už fakt najlepší) bejvák.  



 

 

A odvtedy chčije a chčije. Fakt. Vkuse. Tešila som sa, že nám stačí zdolať už len jednu 

horu, prespať noc a zajtra šup dole do Bastie. Som zvedavá, jak to postíhame. Asi celí mokrí 

až na trajekt. Čo už. Hop (kamarát) to tiež potvrdil sms-kou: „Dnes i zítra má dost pršet.“ 

NASRAC. Inak, o raňajky sme sa podelili pravdepodobne s líškou, ktorú Jeník včera zazrel 

pri dome. Ráno sme totiž vrecko s pečivom našli pri opačnom múre a časť rozflákanú na 

zemi. Ale náhodou solidárna bola celkom. Dačo nám aj nechala. Druhý (náhradný) chod: 

hrušky s nutelou... mňam. Teraz skúsiť pobaliť, keď to aspoň trocha ustane, nakúpiť a daváj. 

Uvidíme.  

 2.10.2015 Piatok 

18:15 ZULU, dorazili sme síce vyčerpaní a úplne zmorení, ale do Livorna. Ale trd baraní. 

To by sa vám páčilo. Fakt ste čakali taký koniec? Sedíme v hale a je nám dobre. Ale pekne po 

poriadku. Do St. Florent sme došli neskoro a vcelku mokrí. Keď som stála a videla cez ulicu 

takého šupáka v modrom igelite, zmoknutého a vyplašeného, až mi ho prišlo ľúto a povedala 

som si, že až tak zle na tom nie som. A zrazu zistím, že sa pozerám na svoj odraz. Reklama na 

biedu jak vyšitá, nevadí.  

 

*V zápisníku som tu mala voľné miesto a pri tom poznámku: Tu je mokro. Aby ste verili, že 

sme mali fakt všetko mokré, ani písať sa nedalo, kde ste si zmysleli.* 

 

 



 

Opäť sme stretli ten nemecký párik a ďalšiu Nemku na bicykli. Seansa pred obchodom. 

Škoda, že nám tak trocha horí pod riťou, ale aspoň slušne prehodíme pár viet. Vraj o 7.hodine 

má prísť orkán alebo niečo také. Dúfame, že mysleli zajtra ráno. Nemysleli, nevadí. Hovoria 

o super kempe v meste. Odmietame, nestíhame. So sáčkami na nohách frčíme cez dážď 

a vietor do hôr. Veta „ale aspoň nefúka“ už veľmi nepomáha. Dotiahli sme to celkom ďaleko, 

do Barbaggia. Zhodli sme sa, že v takom lejaku nemá zmysel ísť hore a čakať, kedy nás trafí 

prinajlepšom blesk. Jeník vykoumal rozostavanú, opustenú budovu. Toľko šťastia. Sucho 

a kopec miesta. 

  

Zjedli sme „žrádlo pro kočky“ z konzervy, dali sa do suchého a nadšení z toľkého šťastia 

šli spať. Ráno sme čakali krajšie. Nič sa nezmenilo. Chceli sme vyraziť o 9:00. Vstali sme 

o 8:41, vyrazili teda o 9:45 cca.. A to si zoberte, že balenie sme mali nacvičené lepšie ako naši 

rodičia spartakiádu na 1. mája. V pravý čas, lebo pri balení posledných vecí začalo zatekať na 

miesto, kde sme zhruba pred hodinou ešte ležali. Hore sme boli celkom rýchlo. Tesne pod 

vrcholom nám dokonca zastavili takí ochotní ľudia na pickupe, že nás zvezú. Odmietame. 

Toto už zvládneme. Došli sme na križovatku, kde sme to brázdili asi pred 8-9 dňami skoro 

opačným smerom. Dotlačili sme to na vrchol, konečne prestalo pršať a slávnostne sme si po 3 

dňoch umyli zuby, pretože doteraz na to FAKT nebol čas. 

 

 

 

 



 

 

 Zmoknutí (ale šťastní) sme šli nakúpiť víno a syr. Zapli sme pre istotu mobil.  SMS-ky. 

Jedna taliansky, druhá nemecky. Pravdaže, obaja hovoríme plynulo oboma jazykmi na úrovni 

A957. Tak len dedukujeme, že trajekt dnes nepôjde, až zajtra. Troška naserie. Čo vám 

poviem. Sme hladní, dáme pivo. Zišli sme do prístavu a v „hale“ stretli Poliakov (teta + ujo – 

vek: okolo 45, kondička: asi by som sa mala ísť skryť od hanby). Samozrejme. A teraz tu 

čakáme a je nám, no je teplo a sucho, tak dajme tomu, že dobre. Uvidíme.  

Toto bolo pre mňa a stále je o prekonávaní samej seba. Stále si myslím, že toto je najviac, 

čo zvládnem, no vždy tú hranicu posúvam ďalej a ďalej s tým, že šak ono to pôjde a toto 

vôbec nie je to najťažšie.  Poviem vám, v tom daždi som mala párkrát na mále, ale stálo to za 

to. Teraz je to už len hlavne o trpezlivosti. Vraj to tu na noc zatvárajú. Všetky hotely (kde by 

sme aj tak nešli) obsadené, tu je plno ľudí. Ale máme pivo a kozí syr za dobrú cenu. Uvidíme.  

 

*** 

 

To je z môjho zápisníka všetko. Trip tu ale, samozrejme, nekončí. Celé poobedie a večer 

až do 23. hodiny zhruba, sme ostali trčať, budeme to volať že hala, tak teda v hale. V takej 

malej búdke kancelárie, od ktorej sme mali lístky na trajekt sme aspoň vybavili „náhradné“ 

lístky. Taký papier, že môžeme ísť zajtrajším trajektom o 14:00 do Livorna. To bolo všetko, 

čo sme sa dozvedeli. Ľudí počas dňa pribúdalo. Vyčerpaní sme s napätím sledovali tabuľu, 

kde sa časy odjazdov trajektov vždy posúvali, pribúdali nové meškania a na veľkej obrazovke 

v strede sme si mali možnosť vždy pozrieť ako je to s počasím na Korzike na hovno, ako sú 

oblasti, v ktorých sme boli pred dvoma dňami zaplavené, ako stúpa rýchlosť už aj tak dosť 

rýchleho vetra a podobne. To asi len tak, pre istotu. Všetky letáky po francúzsky 

preštudované, všetky nápisy som vedela už aj naspamäť, na WC som sa cítila jak doma 

v kúpeľni. Také tuctové čakanie. Až kým k nám neprišla vyššie spomínaná teta z Poľska 

Opäť nad Bastiou.  



 

a oznámila nám, vraj oni to tu na noc zatvárajú po odchode posledného trajektu, čo je o 23:00. 

Somarina. Som si myslela. Nemôžu to tu zavrieť, keď nám presunuli plavbu na zajtra. To 

predsa nemôžu. Ukázalo sa, že môžu. Zistili sme, že všetky trajekty do Francúzska odišli. 

Síce s veľkými meškaniami, ale odišli. Náš bol zrušený, hoci to bolo, čo sa vzdialenosti týka, 

najbližšie. Dúfali sme, že ich nejako ukecáme, aby nás tam nechali aspoň v nejakej zadnej 

miestnosti na tých pár hodín alebo že nám aspoň povedia nejaké ďalšie informácie. Nestalo 

sa. A tak nás okolo jednej v noci vyhnali z haly. Jedna teta kontrolujúca lístky k nám prišla 

s veľmi dôležitým výrazom v tvári, a keď som sa jej začala pýtať, ako je to všetko možné a čo 

máme teraz robiť, odrazu nám začala nerozumieť. Zo sekundy na sekundu onemela. Tak sme 

nie veľmi potešení zbalili svoje bágle a vyšli vonku rozhodnutí, že to teda tých pár hodín do 

rána vydržíme pred halou. To by tam ale nesmela dotyčná teta stáť vo dverách, čakať kým si 

všetko pobalíme, aby mohla na nás kričať: „Exita!“. Odvtedy sme ju nenazvali inak ako 

TETA Exita. Slovo teta môžeme v tomto prípade nahradiť ľubovoľným slovíčkom väčšinou 

toho istého opakujúceho sa významu. S pokračujúcim záujmom o nás vysvetlila, že 

nemôžeme ostať ani v areáli prístavu, že musíme ísť niekde ďalej. Až nás ruky boleli od 

robenia toľkých mexických vĺn z toho nadšenia. Chceli sme sa vrátiť na miesto, kde sme spali 

hneď prvú noc po príchode, to ale bolo celkom ďaleko a na to sme už energiu fakt nemali. 

Odparkovali sme to teda pri mori, v ktorom sme za celý čas nemali ani palec na nohe 

namočený. Nedalo sa. Kebyže mi to hovorí niekto iný aj mu neverím, že sa to nedá. Ešteže 

sme tú udicu neťahali zbytočne. Pokojné tiché miestečko vedľa smetiaka ako stvorené na 

rozlúčkovú noc s Korzikou. Kým nezafúkalo od kontajnera. Po jednom víne, pôvodne 

určenom pre našich blízkych, sa ale lepšie zabúdalo dokonca aj na tetu Exitu.  

 

 

 

Ťažko povedať, čo smrdelo viac. Či my alebo smetiak.  



 

 

Plán na ráno: vstať, nakúpiť, najesť sa, ísť zistiť situáciu do prístavu. Realita: vstali sme, 

našli obchod, nakúpili, zistila som, že mi prdla duša a hurá opravovať. Prekvapenie? U mňa 

žiadne. (Konečný stav: T:3, J:4.) Nejako sa to predĺžilo, takže pôvodný plán Máme kopec 

času sa zmenil na Kopni do vrtule, lebo tu zhnijeme do konca sveta. Poliaci nám stihli ešte 

povedať, že na termináli boli o 9.00 a nechceli ich pustiť na trajekt do Livorna. Nie, 

nefungovalo to tak, že nám zariadili v dôsledku odloženia plavby čo najskorší spoj. „Včera 

blblo počasie, absolútne je nám jedno, čo s vami je a kde budete spať, čo budete jesť a piť, 

ešte vám aj dáme plavbu, kedy sa nám zachce a skôr vás nepustíme.“ Niežeby nám to niekto 

povedal, ale určite si to mysleli. Ale aspoň sme si nemuseli kupovať nové lístky na tento deň. 

Férové, no nie?  

No skúste sa hnevať, keď aj pri koši je ráno tak krásne.  



 

A JE TO TU. S meškaním, ale predsa, sme slávnostne nastúpili na trajekt smer Livorno.  

 

Neuveriteľné. Aj slnko vyšlo.  

 

Po 4 hodinách sa naše korzickým tripom poznačené labky dotkli zeme spojenej ničím iným 

než ďalšou zemou s našou zemou. Škoda len, že sme sa už nevládali až tak tešiť. Tak a teraz 

mala nasledovať asi 12 hodinová cesta smer Praha. V skratke? Troška sme to nevychytali. 

Tesne pred Švajčiarskymi hranicami sme si uvedomili, že sme tam, kde sme nechceli byť. 

Bez pasu a diaľničnej známky. Lebo šak mne netreba pas. Šengen je všade, nie? Situáciu by 

to ale asi aj tak nevyriešilo. Dážď, noc, nervozita, únava. Našťastie sa našlo východisko. Cez 

horský priesmyk. 

 

 

 

 



 

 

 Cestou hore sme netušili, čo je pred nami.  

 

Nevedno ako, ocitli sme sa na Passo dello Stelvio (2760 m.n.m.).  

 



 

 

Srandy kopec. Mechúr som mala pri pravej lopatke a ľavé pľúco v obidvoch pätách pri 

ceste nadol. Ujo, čo išiel oproti nám sa ale tváril, akoby viezol hurky zo zabíjačky 

z Margecian do Žakaroviec.  

 

 

 

Všetko som čakala, ale toto jedno ne. 



 

 

 

Krátka zastávka v Plzni. Asi 2 km pred cieľom nám ešte skočil do cesty diviak. Neviem, 

aký problém s nami všetky tie svine mali. A bolo. Z predpokladaného príchodu 3. októbra 

doobeda sme boli radi, že sme sa 4.10. dotrepali na Dobříš okolo polnoci. Hlavne, že sme 

došli...  

Teraz by si to žiadalo silné slová na záver. Nemám nič také. Viem, že každý človek 

a situácia vplýva na každého z nás. Toto bol pre mňa jeden zo zážitkov, ktoré mňa neskutočne 

ovplyvnili. Za celý čas neboli dobré alebo zlé chvíle. Teraz to už tak vôbec nevnímam. 

Všetok ten prežitý čas bol NEUVREITEĽNE PERFEKTNÝ. Nič by som nemenila. Dokonca 

ani tie posledné dni. Aj keď som sa vrátila naspäť na byt do stereotypu, stále mi myšlienka 

zaletela na Korziku a v mysli ma to nakoplo k ďalšiemu podnikaniu, resp. plánovaniu alebo 

teda aspoň snívaniu o podobných tripoch. Vzhľadom k momentálnej situácii viem, že to tak 

skoro nebude. Viem, že aj keď, tak to možno nebude tak často. Viem, že to nemusí byť tak 

ďaleko, možno ani za hranice, a možno práve naopak, na druhý koniec sveta. Aj predtým som 

už párkrát vycestovala. Síce nie v takomto duchu, ale malo to svoj význam. Táto skúsenosť 

mi len potvrdila, že je to to, čo mi veľa dáva, skoro nič neberie, a že sa k tomu budem vždy 

vracať.  

Minule som čítala jeden cestopis, kde chalan spomenul, že cestovanie je droga. Je to tak. 

Stačí zodvihnúť zadok a dať si prvú dávku.   

 


